

2022 年天津职业技术师范大学
国际中文教师奖学金
汉语+机械设计制造及其自动化本科项目
汉语+汽车维修工程本科项目

招生简章

天津职业技术师范大学是中国最早建立的以培养职业教育师资为主要任务的普通高等师范院校，成立于 1979 年。学校秉承“动手动脑、全面发展”的办学理念，始终坚持为国家培养高素质职教师资的办学定位，同时为了满足市场需求，学校也积极为社会培养应用型高级技术人才。学校打造一流本科生教育，首创“实行‘双证书’制，培养‘一体化’职教师资”和“本科+技师——一种应用型人才培养新模式”，两次荣获国家教学成果一等奖。

学校交通便利，周边设有公交车站、地铁站通往市区各处，乘地铁或公交车 40 分钟可达天津火车站和天津西站，乘出租车 30 分钟可达天津滨海机场。从天津乘城际列车 35 分钟可抵达中国首都北京。

2019 年学校和教育部中外语言交流合作中心共同设立“天津职业技术师范大学国际中文教师奖学金”(汉语+机械设计制造及其自动化本科;汉语+汽车维修工程本科)。2022 年计划招收 40 人，每专业各 20 人，学制 4 年，授课语言为汉语，欢迎各位有志于从事机械、汽车工程领域工作的人士报名。

1.资助内容

全额奖学金：含学费、住宿费、生活费和医疗保险费。

2.资助对象

申请者应为非中国籍人士，身心健康，品学兼优。年龄一般在 18 至 25 周岁之间(统一以 2022 年 9 月 1 日计)。

3.申请条件

2022 年 9 月入学。申请者应具有高中学历，汉语考试成绩达到 HSK(四级)180 分及以上。

4. 申请流程

登陆教育部中外语言交流合作中心网站 (cis.chinese.cn), 注册并选择**合作院校国际中文教师奖学金**; 填写推荐机构, 选择**汉语+职业技术培训**; 选择申请专业 (汉语+机械设计制造及其自动化, 汉语+汽车维修工程); 选择**天津职业技术师范大学**。在线提交申请材料。关注申请进程、审核意见与奖学金评审结果。

5. 申请期限

2022年3月1日--2022年5月15日。

6. 申请材料

- 护照照片页扫描件。
- HSK 成绩报告 (有效期两年) 扫描件。
- 经公证后的最高学历证明影印件, 非中文或英文材料必须提供经公证后的中文版或英文版翻译件。
- 经公证后的学习成绩单影印件, 非中文或英文成绩单必须提供经公证后的中文版或英文版翻译件。
- 《外国人体格检查表》影印件 (原件由申请人自己保留, 该表格可从 <http://www.csc.edu.cn/Laihua/> 下载, 须用中文或英文填写) 和血液检查报告单原件。体检必须涵盖《外国人体格检查表》所包含的所有项目。体检项目不全, 没有主治医师签字, 没有医院公章, 或者申请人相片未盖章的检查表无效。体检有效期为 6 个月, 请选择合适的时间进行体检。
- 无犯罪记录证明。
- 其他辅助材料, 如推荐信、英语水平证明、获奖证书等扫描件。

注:《外国人体格检查表》及无犯罪记录证明。请与护照首页扫描件一并上传至申请表的“基本信息-护照首页上传”处。

7. 学习考核

学习者须参加年度考核, 学习成绩优异且汉语水平达到规定要求者能获得下一年度的全额奖学金。

8. 联系方式

天津职业技术师范大学国际学院

地址: 天津市河西区大沽南路 1310 号 邮编: 300222

电话: 0086-22-88181558

传真: 0086-22-88181558

电子邮件: admission@tute.edu.cn

网址: www.tute.edu.cn

2022 Tianjin University of Technology and Education
International Chinese Language Teachers Scholarship
Undergraduate Program of
Chinese Language + Machine Design, Manufacturing & Automation
Chinese Language + Automotive Maintaining Engineering

Tianjin University of Technology and Education (TUTE), founded in 1979, is one of the first normal universities focusing on cultivating teachers for vocational schools in China. TUTE sticks to the educational philosophy of “Hand and Mind, All-round Development” with its mission of training highly qualified vocational teachers for the country. To meet the market demand, TUTE also focuses on cultivating high-level applied technicians for the society. The university creates first-rate undergraduate education, a new cultivation pattern of “Double-Certificate System”, which is initiated by TUTE, and “Undergraduate+Technician” Mode for application-oriented talents cultivation, helped the university win twice the first Prize of National Teaching Achievements Award. TUTE is co-constructed by Ministry of Education, Ministry of Human Resources and Social Security and Tianjin Municipal Government.

The transportation around TUTE is very convenient, with bus stations, subway stations around. It takes 40 minutes from TUTE to Tianjin Railway Station, or Tianjin West Railway Station by subway or bus, and 30 minutes to Tianjin Binhai Airport by taxi. Also, it only takes 35 minutes by intercity between Tianjin and Beijing, the capital of China.

TUTE and Center for Language Education and Cooperation jointly established TUTE International Chinese Language Teachers Scholarship (Undergraduate program of Chinese language + Machine design, manufacturing & automation, Chinese language + Automotive maintaining engineering) in 2019. 2022 TUTE plans to recruit 40 students in total, and 20 students for each major under this program. The duration of schooling of this program is 4 years and the teaching language is Chinese. TUTE warmly welcomes those having interest in mechanical and automotive engineering and good Chinese proficiency.

1. Contents of Scholarship

Full scholarship: includes tuition, lodging, living allowance and comprehensive

medical insurance.

2. Qualifications

Application should be non-Chinese citizens, aged between 18 and 25 (until September 1st. 2022), in good physical and mental health and excellent in learning.

3. Criteria & Eligibility

Applicants should have a high school diploma and have got a minimum score of 180 in HSK Test (Level 4).

4. Admission procedures

Please log on official website of Center for Language Education and Cooperation (cis.chinese.cn), register and select International Chinese Language Teachers Scholarship of Partner Universities, fill in recommending organization and then select Chinese language + vocational technical training. Select Machine design, manufacturing & automation, or Chinese language + Automotive maintaining engineering as a major. Select Tianjin University of Technology and Education and submit application materials online. Please pay attention to the application progress, feedback of review and scholarship evaluation results.

5. Application Time

The application time is from March 1st to May 15th, 2022.

6. Application Documents

- **Photocopy of the passport photo page**
- **Score report of HSK** (within two-year validity)
- **Highest diploma (notarial photocopy):** Applicants shall provide proof of highest diploma. Documents in languages other than Chinese or English must be attached with notarial translations in Chinese or English.
- **Academic transcripts (notarial photocopy):** Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with notarized translations in Chinese or English.
- **Photocopy of Foreigner Physical Examination Form** (the original copy should be kept by the applicant), and the original Blood Test Report: The form could be downloaded from <http://www.csc.edu.cn/Laihua>, and should be filled in Chinese or English language. The medical examinations must cover all the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete records, those without the signature of the attending physician, or the official stamp of the hospital or a sealed

photograph of the applicants are invalid. Please choose the appropriate time to take medical examination as it is valid for only 6 months.

- Certificate of Non-Criminal Record

- Photocopy of the supporting materials (if available) , such as letters of recommendation, certificates of English proficiency, certificates of awards etc.

Photocopy of Foreigner Physical Examination Form and Certificate of Non-Criminal Records should be uploaded to “Basic Information-Upload Passport First Page” together with your scanned copy of passport as a zip file.

7. Academic assessment

The holders are required to attend the Annual Review, only those have outstanding academic performance and meeting Chinese language proficiency requirements are entitled to a full scholarship for the following year.

8. Contact information

International College, Tianjin University of Technology and Education

Address: No. 1310 Dagu South Road, Hexi District, Tianjin, P. R. China

Postcode: 300222

Tel: 0086-22-88181558

Fax: 0086-22-88181558

E-mail: admission@tute.edu.cn

Website: <http://en.tute.edu.cn>